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10.02.2020|13:38|focus.ua 

 

Існує чимало версій виникнення коронавірусу. Проте більшість з ним вже відкинуто, таку як 

версію «військового» походження та інші, про які йдеться у статті.  

Гіпотези змови, пов'язані з появою коронавірусу, значною мірою вже спростовано експертами. 

Посол Китаю в Сполучених Штатах Цуй Тянькай відкидає зв'язок нового коронавірусу з 

військовими розробками. Про це він розповів в інтерв'ю CBS. 

Раніше було запропоновано, що поява нового коронавірусу 2019- nCoV у Китаї асоціюється з 

розвитком біологічної зброї. За словами китайського дипломата, такі спекуляції можуть 

викликати «расової дискримінації та ксенофобії». Він додав, що багато що ще невідомо про новий 

вірус. 

Цуй Тянька сказав, що китайські вчені, їхні колеги з США та інших країн роблять все можливе, 

щоб дізнатися більше про вірус. «Це дуже шкідливо, дуже небезпечно викликати підозри, чутки 

і поширювати їх. По-перше, це викличе паніку. Вона також буде розпалювати расову 

дискримінацію, ксенофобію – все, що дійсно завдає шкоди нашим спільним зусиллям у боротьбі 

з вірусом», пояснив він. 

 

Китайський дипломат в інтерв'ю згадав ствердження республіканського сенатора Тома Коттона, 

який в кінці січня написав у Twitter, що в Ухань, в місті, де почався спалах, «є тільки в Китаї 

супер-лабораторія біобезпеки четвертого рівня, яка працює з смертоносними патогенами світу «. 

Його заява приєдналася до інших гіпотез, які в значній мірі вже спростовані експертами, що вірус 

може бути пов'язаний з Уханьською національною лабораторією біобезпеки і міг бути створений 

в рамках програми біологічного розвитку зброї в Китаї. 

Джерело: https://focus.ua/world/449798-

posol_kitaia_nazval_versiiu_o_voennom_proiskhozhdenii_koronavirusa_absoliutno_sumasshedshei  
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13.02.2020|13:50|Міжнародне радіо Китаю 

 

Прем'єр Держради КНР Лі Кецян підкреслив необхідність подальших зусиль щодо відновлення 

роботи підприємств та забезпечення поставок медичних виробів і товарів повсякденного вжитку 

в умовах всеосяжної боротьби, яку веде країна проти епідемії коронавирусної інфекції. 

Він заявив про це на виконавчому засіданні Держради КНР. 

Згідно із заявою, опублікованою після засідання, владі і відомствам на всіх рівнях вдалося 

виконати солідну роботу щодо запобігання та контролю над епідемією і одночасно з цим — 

забезпечити впорядковане відновлення роботи та виробництва на підприємствах, прискореними 

темпами наростити поставки ключових медичних виробів і забезпечити достатні поставки 

товарів повсякденного вжитку. 

Рішення, прийняті на засіданні, підкреслили необхідність упорядкованого відновлення роботи і 

виробництва в компаніях з урахуванням місцевих умов. Було також відзначено, що потрібно 

докласти зусилля для надання допомоги виробникам ключових предметів медичного 

призначення, щоб вони якомога швидше змогли працювати на повну силу. Йдеться про 

вирішення проблем, що стосуються обладнання, людських ресурсів, фінансування і виробничої 

сировини. Учасники засідання також закликали забезпечити впорядковане повернення на свої 

робочі місця працівників-мігрантів. Для того, щоб полегшити труднощі підприємств, особливо 

приватного і малого бізнесу, що виникли під час епідемії, Китай створить механізми підтримки і 

буде втілювати в життя різні заходи, сприятливі для бізнесу, включаючи скорочення відсоткових 

ставок щодо кредитів та вдосконалення заходів щодо скорочення податків, відзначається в заяві. 

Крім того, згідно із заявою, необхідно вжити більш активні зусилля щодо забезпечення поставок 

товарів повсякденного вжитку та електроенергії, а також для того, щоб ключові будівельні 

проекти почали реалізовуватися якнайшвидше. 

На засіданні також було наголошено на необхідності зусиль щодо запобігання масштабних 

звільнень. Учасники засідання звернулися до регіональної влади з закликом вжити комплексних 

заходів щодо підтримки роботодавців та забезпечення стабільного ринку праці. 

У заяві також наголошується, що необхідно своєчасно розробити і втілити в життя заходи, які 

дозволять забезпечити нормальне функціонування економіки і суспільства. 

Джерело: http://ukrainian.cri.cn/841/2020/02/13/2s68673.htm  

  

Прем'єр Держради КНР наголосив на необхідності відновлення роботи підприємств та 
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14.02.2020|08:45|rbc.ua 

 

У Китаї розробили ефективний спосіб лікування пневмонії, викликаної коронавірусом 2019-

nCov. Про це повідомив Комітет з контролю та управління державним майном КНР, передають 

китайські ЗМІ. Ефективним способом назвали переливання плазми крові від видужуючих 

Ефективним способом назвали переливання плазми крові від видужуючих  

У Китаї розробили ефективний спосіб лікування пневмонії, викликаної коронавірусом 2019-

nCov. Про це повідомив Комітет з контролю та управління державним майном КНР, передають 

китайські ЗМІ. 

Ефективним способом назвали переливання плазми крові від видужуючих від цієї хвороби 

донорів. Повідомляється, що цей метод дозволив врятувати вже більше десятка тих, хто 

перебував в критичному стані. 

Зазначимо, найчастіше інфікування коронавірусом відбувається повітряно-крапельним шляхом. 

РБК-Україна писало, що станом на 14 лютого від коронавірусу нового типу в Китаї померло вже 

1 380 осіб. Кількість підтверджених випадків захворювання інфекцією в країні зросла до 63 851 

людини. Крім того, захворіли й українці. 

Джерело: https://www.rbc.ua/ukr/news/kitay-nashel-effektivnyy-sposob-lecheniya-1581661783.html  

 

 

 

15.02.2020|15:11|Міжнародне радіо Китаю 

 

14 лютого генеральний секретар ЦК КПК, голова КНР і Центральної військової ради Сі Цзіньпін 

вказав про необхідність удосконалювати протиепідемічний механізм, а також державну систему 

реагування на надзвичайні ситуації в громадській охороні здоров'я. 

Вказавши, що охорона життя і здоров'я народу — одне з найважливіших державних завдань 

партії, Сі Цзіньпін назвав поточну боротьбу з епідемією пневмонії, викликаної коронавірусом 

нового типу, перевіркою на міцність всієї системи управління і управлінського потенціалу КНР. 

Він наголосив на необхідності коригування слабких місць і ліквідації прогалин, виявлених під 

час нинішньої епідемії. 

Китай знайшов ефективний спосіб лікування коронавірусу  

Сі Цзіньпін вказав на необхідність вдосконалення протиепідемічного механізму 

https://www.rbc.ua/ukr/news/kitay-nashel-effektivnyy-sposob-lecheniya-1581661783.html
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Крім того, Сі Цзіньпін закликав до реформування та оптимізації системи профілактики та 

контролю за захворюваннями для попередження масштабних епідемій, підвищення потенціалу 

реагування на низовому рівні, вдосконалення механізму узгодженого аналізу ризиків, оцінки, 

прийняття рішень, профілактики і контролю. 

Сі Цзіньпін підкреслив, що необхідно покращити механізм екстреного реагування на масштабні 

епідемії, посилити механізм проведення скоординованих наукових досліджень, контролю за 

захворюваннями і клінічним лікуванням. 

Сі Цзіньпін закликав покращити системи медичного страхування і медичної допомоги під час 

серйозних захворювань, а також централізовану систему екстреного матеріального постачання. 

Сі Цзіньпін вказав на необхідність посилення правових гарантій у сфері громадської охорони 

здоров'я і закликав оцінити можливості перегляду законів і нормативних актів, що стосуються 

профілактики та лікування інфекційних захворювань і охорони диких тварин. Він також заявив, 

що слід прискорити прийняття закону про біологічну безпеку. 

Згідно із заявою за підсумками засідання були затверджені звіт комісії про виконану роботу за 

2019 рік, основні завдання на 2020 рік, а також різні документи, в тому числі про соціалістичну 

ринкову економіку, пенсійну систему і розвиток інфраструктури. 

У заяві підкреслюється, що для прискореної оптимізації соціалістичної ринкової економіки в 

нову епоху необхідно послідовно втілювати в життя нову концепцію розвитку, в повній мірі 

виявити вирішальну роль ринку в розподілі ресурсів, а також ефективніше виявляти роль 

держави. 

Слід докласти зусилля для створення більш справедливої і більш стійкої національної пенсійної 

системи, сформувати багатоступеневу систему соціального забезпечення. 

Як наголошується в заяві, сучасна інфраструктура, яка характеризується ефективністю, 

економічністю, екологічністю, високим інтелектуальним рівнем, безпекою і надійністю, слугує 

важливою опорою соціально-економічного розвитку. 

Члени комісії пообіцяли представити в 2020 році низку важливих планів реформування для 

вирішення ключових проблем країни, сфокусуватися на вдосконаленні різних механізмів, 

отримати конкретні результати реформ завдяки проведенню оцінок та інспекцій. 

Джерело: http://ukrainian.cri.cn/841/2020/02/15/2s68725_1.htm  
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15.02.2020|20:53|Агентство Сіньхуа  

 

Станом на полудень п'ятниці китайські банки надали більш 537 млрд юанів (близько 76,89 млрд 

дол. США) кредитної підтримки, щоб допомогти компаніям відновити виробництво на тлі 

боротьби зі спалахом епідемії коронавируса нового типу, заявив в суботу високопоставлений 

чиновник Китайського комітету з контролю і управління банківською і страховою діяльністю 

(CBIRC). 

Диференційована пільгова фінансова кредитна підтримка була запропонована підприємствам, а 

також була посилена допомога районам, які сильно постраждали від епідемії, сказав заступник 

голови CBIRC Лян Тао на прес-конференції. 
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11.02.2020|Укрпошта 

 

Щодо спалахів коронавірусу в Китаї 

Всесвітня організація охорони здоров'я (ВООЗ) щодо спалахів коронавірусу в Китаї наразі не 

вводить ніяких заборон для переміщення товарів через кордони і міжнародної торгівлі. Вона 

повідомляє про безпечність посилок. Люди, які отримують посилки з Китаю, не схильні до ризику 

зараження. Укрпошта стежить за ситуацією і перебуває на постійному зв'язку із Міністерством 

охорони здоров‘я в Україні та нашими партнерами в Китаї.  

Жодних доказів, які б свідчили про ризик поширення коронавірусу через товари, наразі не 

зафіксовано. У офіційних призначених поштових операторів-партнерів Укрпошти всі 

відправлення проходять сувору перевірку, рентген-догляд, заборонені чи небезпечні речі не 

приймаються та не випускаються за кордон. Вони діють відповідно до норм Всесвітнього 

поштового союзу та ВООЗ.  

Просимо довіряти тільки офіційним джерелам і не поширювати неправдиву інформацію. 

Щодо доставки  вихідних поштових відправлень на експорт з України до Китаю 

Жодних заборон зі сторони Національної пошти Китаю на разі не має. Однак, у зв’язку зі значним 

скороченням  більшістю авіакомпаній рейсів до Китаю на не визначний термін, приймання усіх 

видів відправлень ДО КИТАЮ тимчасово призупинено.  

Всі виправлення прийняті до 11 лютого будуть доставлені, однак загальні терміни доставки 

поштових  відправлень можуть бути змінені. 

Щодо доставки  імпортних поштових відправлень з території Китаю, які надходять до України 

Національної пошти Китаю та інші логістичні партнери, які здійснюють доставку з цієї країни до 

України, не мають жодних заборон від ВООЗ та Всесвітнього поштового союзу на вивіз пошти з 

території Китаю. Однак, через значне скорочення рейсів більшістю авіакомпаній, терміни 

транзиту пошти до України можуть бути збільшені. 

Джерело: https://www.ukrposhta.ua/ua/news/57042-do-uvagi-klintiv-informacija-onovljutsja  

 

 

КИТАЙ ТА УКРАЇНА 

Укрпошта припинила приймати посилки до Китаю 

https://www.ukrposhta.ua/ua/news/57042-do-uvagi-klintiv-informacija-onovljutsja
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14.02.2020|12:38|Ліга.Новости 

 

Торгівля з Китаєм розвивається швидкими темпами без втручання держави. 

За підсумками 2019 вперше в історії Китай став найбільшим торговим партнером України як 

окрема країна, без будь-якої державної підтримки. Про це повідомив віце-прем'єр з питань 

європейської та євроатлантичної інтеграції Дмитро Кулеба на зустрічі з представниками 

Харківського офісу Європейської Бізнес Асоціації, передає Укрінформ. 

При цьому Кулеба зазначив, що 43% зовнішньої торгівлі України припадає на країни Євросоюзу. 

Але відносини з Китаєм розвиваються дуже швидко без будь-якої підтримки держави. 

«У нас 43% зовнішньої торгівлі з ЄС. Це феноменальний результат за останні роки. Але 

діалектично у нас розвиваються відносини з Китаєм. Немає ні політичного діалогу з КНР, ні 

короваю з хлібом... Але при цьому бізнес цвіте яскравим кольором. І за останній рік вперше в 

історії Китай став торговим партнером України №1 як окрема країна», - сказав він. 

На думку Кулеби, Україна - місце, де «повинні» одружитися «китайський і європейський 

капітали». Маючи зону вільної торгівлі з ЄС і європейські стандарти, Україна отримує 

конкурентну перевагу для ведення бізнес-операцій з подальшим експортом або залученням 

європейського капіталу сюди, де він може в більш ліберальному середовищі, ніж у самому ЄС, 

будувати бізнес із Китаєм, зазначив віце-прем'єр. 

За даними НБУ, Китай вперше обігнав Росію за обсягами зовнішньої торгівлі з Україною в 

першому кварталі 2019-го. 

У Нацбанку вважають, китайський коронавірус може негативно вплинути на український 

експорт. 

Джерело: https://ua-news.liga.net/economics/news/kitay-vpershe-stav-torgovim-partnerom-ukraini-1-

--kuleba  

 

15.02.2020|12:38|Ліга.Новости 

 

Відповідне розпорядження оприлюднено на Урядовому порталі. 

«Виділити Міністерству інфраструктури 4500 тис. гривень для здійснення евакуації громадян 

України та членів їх сімей із зони поширення коронавірусу 2019-nCoV на території Китайської 

Китай вперше став торговим партнером України №1 

Кабінет міністрів виділив 4,5 млн грн з резервного фонду на евакуацію українців з Китаю 

https://ua-news.liga.net/economics/news/kitay-vpershe-stav-torgovim-partnerom-ukraini-1---kuleba
https://ua-news.liga.net/economics/news/kitay-vpershe-stav-torgovim-partnerom-ukraini-1---kuleba
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Народної Республіки (м. Ухань). Міністерству фінансів здійснити зазначені видатки за рахунок 

коштів резервного фонду державного бюджету», - йдеться у повідомленні. 

Як повідомляв Укрінформ, міністр охорони здоров'я Зоряна Скалецька повідомила, українські 

громадяни прибудуть з Китаю 18 лютого. Наразі МОЗ оцінює заклади, у яких прибулих буде 

розміщено на 14-денний карантин. 

Джерело: https://www.ukrinform.ua/rubric-society/2876381-kabmin-vidiliv-45-miljona-na-

evakuaciu-ukrainciv-z-kitau.html  

 

 

https://www.ukrinform.ua/rubric-society/2876381-kabmin-vidiliv-45-miljona-na-evakuaciu-ukrainciv-z-kitau.html
https://www.ukrinform.ua/rubric-society/2876381-kabmin-vidiliv-45-miljona-na-evakuaciu-ukrainciv-z-kitau.html
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15.02.2020|15:11|Міжнародне радіо Китаю 

 

13 лютого Міністерство торгівлі США прийняло рішення продовжити «тимчасову ліцензію 

загального призначення» на 45 днів і тим самим в четвертий раз відкласти введення заборони на 

реалізацію американськими підприємствами своєї продукції і послуг компанії Huawei і її філіям 

для того, щоб уникнути негативного впливу на американських споживачів у зв'язку із забороною. 

Міністерство торгівлі США в своїй заяві повідомило про те, що до 1 квітня 2020 року 

підприємства США, що володіють «тимчасовою загальною ліцензією на ведення комерційної 

діяльності», можуть експортувати, реекспортувати і передавати в розпорядження компанії 

Huawei і її дочірнім компаніям «певну», «лімітовану» продукцію і технології. 

15 травня попереднього року Міністерство торгівлі США включило компанію Huawei і її 68 філій 

у список комерційних суб'єктів, що підлягають експортному контролю. Згодом влада тричі 

подовжувала на три місяці термін дії тимчасової ліцензії, що дозволяє Huawei і її дочірнім 

підприємствам вести «певну діяльність» з метою забезпечення безперебійної роботи деяких 

американських мобільних сервісів. 

Джерело: http://ukrainian.cri.cn/841/2020/02/15/2s68726.htm  

 

 

 

15.02.2020|18:53|Агентство Сіньхуа  

 

Член Держради, міністр закордонних справ КНР Ван І в п'ятницю в інтерв'ю агентству Рейтер 

відповів на питання про те, чи представляє Китай загрозу для США. 

Ван І заявив, що Китай у відносинах з США готовий слідувати п'яти принципам мирного 

співіснування, встановлюючи і розвиваючи довгострокові і стабільні відносини дружби і 

співробітництва, в цьому полягає затверджена політика китайської сторони. Однак США, 

навпаки, безперервно тиснуть на Китай, за будь-що критикуючи і очорнюючи його. «Хто кому 

загрожує, зрозуміло з першого погляду», - сказав він. 

Ван І зазначив, що Всекитайські збори народних представників / ВЗНП / Китаю ніколи не 

приймали ніяких законопроектів, що стосуються внутрішніх справ США, тоді як Конгрес США 

розглядав і схвалював один за іншим законопроекти, що представляють собою грубе втручання 

у внутрішні справи КНР. 

КИТАЙ ТА США 

Міністерство торгівлі США вкотре відклало введення обмежень щодо Huawei 

Саме США загрожують Китаю, а не навпаки – Ван І 

http://ukrainian.cri.cn/841/2020/02/15/2s68726.htm
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За словами глави МЗС, китайські військові кораблі і літаки ніколи не демонстрували свою силу 

поблизу акваторій і повітряного простору США, в той час як американська сторона регулярно 

відправляє свою військову техніку, щоб побрязкати зброєю на порозі Китаю. 

Ван І привів в приклад і те, що Китай ніколи не вводив санкції проти американських компаній і 

завжди вітає їх інвестиції, намагаючись забезпечити для них сприятливе ділове середовище. 

Однак Вашингтон робить все можливе, щоб чинити тиск на китайські компанії, вводить в їх 

відношенні односторонні санкції і вдається до екстериторіальної юрисдикції, обмежуючи право 

Китаю на розвиток. 

«У зв'язку з цим, якщо ми говоримо про загрозу, то саме США загрожують Китаю, а не навпаки. 

Проблема полягає в тому, як усунути цю загрозу з боку Сполучених Штатів,» – підкреслив Ван 

І. 

Джерело: http://russian.news.cn/2020-02/15/c_138786824.htm  

 

http://russian.news.cn/2020-02/15/c_138786824.htm
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15.02.2020|19:13|Агентство Сіньхуа  

 

Президент ФРН Франк-Вальтер Штайнмаєр в п'ятницю в Мюнхені провів зустріч з членом 

Держради, міністром закордонних справ КНР Ван І. 

Ф.-В. Штайнмаєр від імені народу Німеччини висловив співчуття китайському народу у зв'язку з 

боротьбою з епідемією пневмонії, викликаної коронавірусом нового типу, зазначивши, що 

німецька сторона готова продовжувати надавати підтримку Китаю і допомогу. 

«Важливо і радісно, що число нових підтверджених випадків захворювання за межами провінції 

Хубей продовжує послідовно знижуватися. Ми не повинні дозволити паніці заразити нас, як 

вірусу», - підкреслив президент, додавши, що Берлін буде зберігати тверезість і раціональність і 

продовжить нормальні обміни і співпраця з Пекіном. 

Ван І, в свою чергу, заявив, що під керівництвом голови Сі Цзіньпіна об'єднаний китайський 

народ усіма силами бореться з епідемією. На даний момент в роботі з профілактики та контролю 

вже досягнутий позитивний прогрес, а поширення епідемії на інші країни ефективно стримано. 

«Цього разу я взяв участь у Мюнхенській конференції з безпеки з тим, щоб повідомити 

міжнародній спільноті про результати відважної боротьби китайського народу з епідемією. Ми 

не тільки зможемо здобути перемогу над вірусом, а й упевнені в зниженні негативних наслідків 

епідемії до мінімуму і досягненні намічених річних цілей розвитку», - підкреслив він. 

Глава МЗС зазначив, що в даний час світ зіткнувся з різними ризиками і викликами. Китай і 

Німеччина, будучи відповідальними державами, повинні зміцнювати стратегічне 

співробітництво, спільно захищаючи мир і стабільність на планеті. За його словами, в цьому році 

між Китаєм і Європою запланована низка важливих політичних заходів. Пекін має намір 

зміцнювати координацію з Берліном, докладати спільні з усіма сторонами зусилля для успішного 

проведення намічених заходів і виведення китайсько-європейських всеосяжних відносин 

стратегічного партнерства на новий рівень. 

Джерело: http://russian.news.cn/2020-02/15/c_138786838.htm  

 

 

 

КИТАЙ ТА ЄС 

Президент Німеччини провів зустріч з Ван І 

http://russian.news.cn/2020-02/15/c_138786838.htm
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13.02.2020|02:13|Агентство Сіньхуа  

 

Заходи, що вживаються Китаєм для боротьби з епідемією коронавируса нового типу /COVID-19/, 

не мають прецедентів у світі. Таку заяву в середу в Києві зробив заступник міністра охорони 

здоров'я України Віктор Ляшко, виступаючи під час круглого столу на тему «Коронавірус. 

Соціальне та економічний вимір». 

«КНР приймає безпрецедентні заходи / по боротьбі з COVID-19 /. Іншим країнам потрібно брати 

на озброєння те, що робить Китай, вчитися у нього, як локалізувати спалахи та епідемії 

інфекційних захворювань», - сказав В. Ляшко. 

В Україні поки не зареєстровано жодного підтвердженого випадку зараження новим 

коронавірусів. Тим часом країна проводить профілактичні заходи. Зокрема, в Україні був 

створений оперативний штаб, покликаний не допустити поширення COVID-19 і забезпечити 

контроль за ситуацією навколо цього вірусу. 

Штаб інформує департаменти охорони здоров'я, лабораторні центри та інші установи про те, як 

виявляти випадки підозри на коронавірус нового типу і реагувати на них. 

Джерело: http://russian.news.cn/2020-02/13/c_138778430.htm  

 

 

 

14.02.2020|08:39|Агентство Сіньхуа  

 

Генеральний директор Всесвітньої організації охорони здоров'я / ВООЗ / Тедрос Аданом 

Гебрейесус, виступаючи в середу на прес-конференції в Женеві, підкреслив, що коронавірус 

нового типу є спільним ворогом всього людства, і перемогу в боротьбі з цією епідемією можна 

здобути лише шляхом згуртування. На думку ВООЗ, масштабні дії Китаю щодо профілактики і 

контролю над вірусом запобігли масовому поширенню епідемії в інших регіонах світу. 

Джерело: http://russian.news.cn/2020-02/14/c_138782398_2.htm  

 

ЗАЯВИ МІЖНАРОДНИХ 

ОРГАНІЗАЦІЙ ТА УРЯДІВ  

Заява заступника Міністра охорони здоров’я України В. Ляшка 

Заява Голови ВООЗ щодо дій китайського уряду у боротьбі з коронавірусом  

http://russian.news.cn/2020-02/13/c_138778430.htm
http://russian.news.cn/2020-02/14/c_138782398_2.htm
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15.02.2020|18:53|Агентство Сіньхуа  

У сучасному взаємозалежному світі людство повинно об'єднати зусилля в важливих питаннях, 

таких як боротьба з епідемією пневмонії, викликаної коронавірусів нового типу. Про це днями 

заявив глава Програми розвитку Організації Об'єднаних Націй /ПРООН/ Ахім Штайнер в 

ексклюзивному інтерв'ю кор. Сіньхуа. 

«ООН усіма силами підтримує зусилля Китаю по боротьбі з епідемією. Ми знаходимося в одному 

міжнародному співтоваристві, повинні об'єднувати зусилля, підтримувати Китай і зміцнювати 

співробітництво з ним з метою стримування подальшого поширення вірусу», - зазначив 

А. Штайнер. 

Від імені ООН він висловив глибокі співчуття китайському народу, особливо тим, хто потрапив 

під вплив епідемії пневмонії, викликаної коронавірусів нового типу. 

«На даний момент ПРООН вже надала Китаю відповідну допомогу. Ми будемо продовжувати 

всіма зусиллями розгортати співпрацю з Китаєм і його народом, роблячи все можливе для 

здобуття спільної перемоги над епідемією», - зазначив А. Штайнер. 

У  повідомленні сайту ПРООН, структура передасть в дар китайському уряду необхідні медичні 

ресурси на загальну суму в 500 тис. доларів США, щоб допомогти медичним працівникам, які 

борються на передових з епідемією. 

Джерело: http://russian.news.cn/2020-02/15/c_138786824.htm  

 

 

 

15.02.2020|19:53|Агентство Сіньхуа  

 

Країни АСЕАН підтримують зусилля Китаю у боротьбі з епідемією пневмонії, викликаної 

коронавірусів нового типу, і наголошують на необхідності вжити узгоджених заходів з протидії 

епідемії. Про це йдеться в заяві, опублікованій в суботу В'єтнамом, головуючим в АСЕАН. 

У документі наголошується, що АСЕАН щиро підтримує величезні зусилля уряду і народу КНР, 

а також всіх країн світу в боротьбі з епідемією. АСЕАН вже розгортає співпрацю в сфері 

профілактики та контролю захворювання з Китаєм, Японією і Республікою Корея і має намір 

зміцнювати обмін інформацією та досвідом між країнами асоціації, асоціацією та її партнерами, 

зокрема з Китаєм, а також між асоціацією та міжнародними організаціями, включаючи Всесвітню 

організацію охорони здоров'я / ВООЗ /. 

Заява Голови ПРООН 

Заява Головуючого АСЕАН  

http://russian.news.cn/2020-02/15/c_138786824.htm
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У заяві вказується, що керівники країн АСЕАН висловлюють глибоку турботу про ситуацію з 

епідемією і підкреслюють, що підприємницькі кола АСЕАН мають об'єднати зусилля для 

активної протидії епідемії. ВООЗ грає важливу роль в глобальних операціях щодо запобігання 

поширенню епідемії, і її зусилля заслуговують схвалення. Країни АСЕАН повинні продовжувати 

зміцнювати координацію між собою і тісно співпрацювати з міжнародним співтовариством, 

підкреслюється в документі. 

Джерело: http://russian.news.cn/2020-02/15/c_138786913.htm  

 

 

http://russian.news.cn/2020-02/15/c_138786913.htm
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Економіка Китаю зростає сьогодні найнижчими темпами за 30 з гаком років. Але якщо майже 40 

мільйонів малих і середніх підприємств (скорочено МСП) країни зуміють отримати доступ до 

фінансування, вони зможуть перетворитися на потужний мотор динамічної економіки. Чи є у 

цифрових інноваторів можливість вирішити проблему дефіциту фінансування для МСП? 

Уряд Китаю вже намагався вирішити цю проблему. Починаючи з 2005 року, влада працює над 

розширенням доступу до фінансових послуг для МСП, а також для домогосподарств з низькими 

доходами. У числі вжитих заходів: створення понад 8 тисяч компаній мікрокредитування, 

підвищення вимог до банків щодо щорічного кредитування МСП, примусове зниження середніх 

процентних ставок по кредитах для МСП на один процентний пункт (річних) в 2018-м і 2019 м 

роках. 

Але, незважаючи на всі ці зусилля, лише 20% китайських МСП можуть похвалитися тим, що хоча 

б раз позичали гроші у банків. Одна з причин цього в тому, що малі та середні підприємства, 

незважаючи на їх численність, не завжди легко знайти, особливо з огляду на їх невеликий розмір 

і географічну розпорошеність. Є й більш важлива причина: багато банків не здатні ефективно 

застосовувати систему ринкової оцінки ризиків до МСП. 

Середній термін життя китайських МСП не досягає п'яти років, тому не можна сказати, що їх 

кредитування є безризиковою операцією. Однак примусове зниження вартості запозичень для 

МСП означає, що банки не можуть використовувати процентні ставки для компенсації цих 

підвищених ризиків, а уряд, тим часом, не пропонує їм ніяких компенсуючих субсидій. 

Більші банки, судячи з усього, пристосувалися до цієї ситуації, використовуючи перехресне 

субсидування, проте у банків поменше такої можливості немає. Для них кредитувати МСП – 

значить ставити під загрозу своє фінансове здоров'я. Крім того, банківські службовці в Китаї 

несуть персональну довічну відповідальність за будь-які прострочені кредити. І тому замість 

надання «поганих» кредитів, багато банків просто надають неправдиву інформацію, звітуючи про 

дотримання вимог регулятора. 

Втім, навіть якби регулятори не вимагали штучно занижувати процентні ставки для МСП, банки 

все одно відчували б труднощі з впровадженням ефективної системи оцінки ризиків. У 

традиційних моделях кредитного скорингу акцент робиться на фінансовій історії позичальника і 

на його капітальних активах (заставу), а також на будь-яких можливих формах державної 

гарантії. У МСП зазвичай нічого цього немає. 

І тому виникає подвійне завдання. Для стимулювання зростання кредитування МСП китайська 

влада повинна допустити встановлення банками більш гнучких ставок за кредитами, а не 

АНАЛІТИКА 

Хуан Їпін Китайська цифрова революція в банківському кредитуванні 
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нав'язувати їм надмірно низькі ставки, що ставлять банківські баланси під загрозу. А банкам, в 

свою чергу, треба знаходити ефективні способи проведення оцінки ризиків МСП. 

Один з інноваційних підходів пов'язаний з «м'якою оффлайновою інформацією», тобто 

інформацією про соціальну поведінку і зв'язки підприємців. Невеликі комерційні банки, 

наприклад, Tailong, Taizhou і Mintai з провінції Чжецзян, вже застосовують цей підхід для 

прийняття рішень щодо кредитування МСП. 

Однак справжня революція в сфері оцінки ризиків МСП відбувається в онлайні. Технологічні 

платформи фіксують дані про цифрові сліди користувачів; технології хмарного обчислення 

дають можливість обмінюватися релевантною інформацією; а технології машинного навчання 

підвищують швидкість, ефективність і точність аналізу. 

За даними дослідження, проведеного спільно Інститутом цифрового фінансування при 

Пекінському університеті і Банком міжнародних розрахунків (BIS), моделі кредитного скорингу, 

що спираються на нові технології, допомагають краще спрогнозувати ризики дефолту за 

кредитами МСП, ніж традиційні моделі банків. Для цього є як мінімум три причини. По-перше, 

нові моделі враховують поведінкові змінні і мережеві індикатори, які більш надійні, ніж 

інформація з бухгалтерського балансу. По-друге, в них використовуються певні дані про 

транзакції в реальному часі, в тому числі про грошові потоки і ринкову ситуацію, а не значно 

менш актуальні фінансові індикатори. І, по-третє, методи машинного навчання дозволяють краще 

вловлювати нелінійні інтерактивні зв'язку індивідуальних змінних, ніж це робиться в 

традиційних лінійних моделях банків. 

Додаткова перевага створює сама природа цифрових технологій – так званий ефект «довгого 

хвоста». Як тільки цифрова платформа вже створена, маржинальні витрати на обслуговування її 

нових клієнтів дорівнюють майже нулю. У Китаї у двох систем мобільних платежів - Alipay 

компанії Alibaba і WeChat Pay компанії Tencent – вже є мільярд клієнтів, причому у кожної. 

І, звичайно, цифрові технології працюють дуже швидко. Онлайн-банки, що стали піонерами 

цього підходу (WeBank, MYBank і XWbank), обробляють кредитні заявки практично миттєво. 

Для бізнесу щодо кредитування малих і середніх підприємств в MYBank розроблена модель 

«310»: менше 3 хвилин потрібно для заповнення форми онлайн-заявки; відразу після схвалення 

гроші перераховуються на рахунок позичальника в Alipay протягом 1 секунди; у всьому цьому 

процесі розміри людського втручання рівні 0. 

Користуючись перевагами цифрових інновацій, кожен з трьох банків - WeBank, MYBank і 

XWbank – щорічно видає близько десяти мільйонів кредитів МСП і приватним особам, хоча у 

кожного з них лише 1000-2000 співробітників. При цьому коефіцієнт прострочених кредитів 

коливається близько 1%. 
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Так, звичайно, є проблеми, які треба подолати, починаючи з нерівності в доступі до даних. Однак 

ця проблема залишається серйозним стримуючим фактором лише для традиційних банків, у яких 

увага зосереджена на старих фінансових показниках, а не для онлайн-банків, що використовують 

більш різноманітні дані. WeBank використовує більше даних із соціальних мереж; для MYBank 

дуже важливі показники інтернет-торгівлі; XWBank, що представляє собою відкриту банківську 

систему, черпає інформацію у інших технологічних платформ. В результаті, будь-яка людина без 

кредитної історії може, тим не менш, отримати доступ до фінансування на основі даних, 

отриманих, наприклад, з соцмереж. 

Відносно клієнтів, у яких взагалі немає ніякого цифрового сліду, онлайн-банки розробляють 

стратегії, які дають можливість клієнтам створювати такий слід. Наприклад, онлайн-банк може 

видати позичальникові, про який немає ніяких даних в онлайні, дуже маленький кредит. 

Поступово виплачуючи цей кредит і спілкуючись з банком, позичальник одночасно формує свій 

цифровий слід. 

Китай вже давно зрозумів, наскільки важливо поліпшувати доступ МСП до фінансової системи. 

І онлайн-банки сьогодні пропонують рішення, в якому потребує країна. Воно повинно стати 

підмогою не тільки для економічного зростання та інновацій, а й для розширення охоплення 

населення фінансовими послугами – в Китаї і за його межами. 

Джерело: https://www.project-syndicate.org/commentary/digital-innovation-boosts-financial-

inclusion-in-china-by-huang-yiping-2020-02  

https://www.project-syndicate.org/commentary/digital-innovation-boosts-financial-inclusion-in-china-by-huang-yiping-2020-02
https://www.project-syndicate.org/commentary/digital-innovation-boosts-financial-inclusion-in-china-by-huang-yiping-2020-02
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У Києві 19 лютого 2020 року відбудеться безкоштовна конференція «Як створити прибутковий 

бізнес у Китаї: умови, кроки та перспективи розвитку на шляху Україна-Китай», на яку 

запрошуються представники малого та середнього бізнесу всіх галузей економіки. 

На заході спікери-практики ознайомлять з інформацією про маркетингові, організаційні, 

юридичні та соціокультурні аспекти, політику Китайської держави щодо бізнесу. Практичні 

знання дозволять українським компаніям розуміти, як впевнено розвивати бізнес у Китаї. 

Організатором цієї широкомасштабної події є Центр інформаційної підтримки бізнесу м. Київ, 

оснований на базі Київської торгово-промислової палати. Проєкт підтримує Європейський Банк 

Реконструкції та Розвитку (ЄБРР) у рамках ініціативи EU4Business Європейського Союзу.  

Китай є одним з головних торговельних партнерів. Товарообіг уже досяг $5,5 млрд. Але ми маємо 

від’ємне сальдо: імпорт перевищує експорт. Український бізнес прагне вийти на китайський 

ринок, який зацікавлений у наших продуктах харчування, сільськогосподарській продукції та 

машинобудуванні. Конференція допоможе зрозуміти: як експортувати нашу продукцію. В цьому 

допоможуть спікери-практики, які знають тонкощі китайського ринку, — зазначає віце-

президент Київської торгово-промислової палати, куратор спільної програми з ЄБРР Віталій 

Майстренко. 

Конференція відбудеться 19 лютого 2020 року з 10-00 до 18-00 в конференц-залі Київської ТПП  

(8-й поверх) за адресою: м. Київ, вул. Б. Хмельницького, 55. 

Участь у заході безкоштовна. Попередня реєстрація обов’язкова до 18.02.2020, форма онлайн-

реєстрації: https://form.jotform.com/200283068742352  

Програма заходу та деталі за посиланням http://kiev-chamber.org.ua/uk/17/1963.html  

 

ЗАХОДИ ТА ПОДІЇ 

МАЙБУТНЬОГО ТИЖНЯ 

Безкоштовна конференція «Як створити прибутковий бізнес у Китаї: умови, кроки та 

перспективи розвитку на шляху Україна-Китай» 
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